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Protokół  Nr  41/2015 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
odbytego w dniu 15.01.2016 r. 

o godz. 09:00 w Starostwie Powiatowym 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej 

 
Obecni: 
Sebastian Burdzy – Starosta 
Grzegorz Pierzchalski- Wicestarosta 
Józef Chabraszewski – członek Zarządu 
Jerzy Wieczorek – członek Zarządu 
Kazimierz Buba – członek Zarządu  
oraz 
Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu 
Mariusz Żałobniak – Sekretarz Powiatu 
Marian Wiński – kierownik Wydziału MiD 
 
Starosta 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Zarządu, a następnie przedstawił porządek 

posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie Protokołów: Nr 39/2015 i Nr 40/2015 z posiedzeń Zarządu Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 

4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 

- zatwierdzenia planów finansowych jednostek organizacyjnych Powiatu Średzkiego na rok 

2016, 

- przekazania podległym jednostkom informacji o ostatecznych dochodach i wydatkach na 

rok 2016, (projekt uchwały zostanie przedstawiony na posiedzeniu Zarządu), 

- planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

5. Zaopiniowanie uchwały rady Powiatu w sprawie: 

- wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

6. Podjęcie stanowiska w sprawie: 

- wniosku Dyrektora PCPR o wyrażenie zgody na wykorzystanie środków zaliczkowo 

otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przed 

otrzymaniem limitu środków Funduszu na 2016 rok, 

-  zatwierdzenia sprawozdania rzeczowo-finansowego samorządu powiatowego z 

realizacji zadań z zakresu rehabilitacji i zatrudniania osób niepełnosprawnych 

finansowanych ze środków PFRON za 4 kwartał 2015 roku, 

- wideobanera na budynku Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej. 

7. Sprawy różne.    

 

Starosta 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad  

- w punkcie 3 Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: sprzedaży nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Środzie Śląskiej przy ul. Strzeleckiej 

oraz wycofanie z punktu 6 Podjęcie stanowiska w sprawie: wideobanera na budynku 

Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej. 

 

Za przyjęciem porządku wraz ze zmianami członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
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Ad. 3/ Przyjęcie Protokołów: Nr 39/2015 i Nr 40/2015 z posiedzeń Zarządu Powiatu w 

Środzie Śląskiej. 

 
Za przyjęciem protokołu Nr 39/2015 z dnia 23 grudnia 2015 roku członkowie Zarządu Powiatu 
głosowali: 
 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
 

Za przyjęciem protokołu Nr 40/2015 z dnia 30 grudnia  2015 roku członkowie Zarządu Powiatu 
głosowali: 
 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
 
Ad. 4 /Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 
 

- zatwierdzenia planów finansowych jednostek organizacyjnych Powiatu Średzkiego na rok 

2016, 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że tą uchwałę przekazujemy tylko do Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Wyjaśniła, że są to zadania z zakresu administracji rządowej. Dodała, ze nie ma w niej pomocy 

prawnej, ponieważ do dnia dzisiejszego Powiat nie otrzymał środków. Wpłynęła tylko informacja, 

że wystąpili o podział rezerwy na ten cel. Ale ten układ wykonawczy z zakresu administracji 

rządowej daje podstawę jednostkom do sporządzania sprawozdań Rb-50, czyli rozliczania się z 

dotacji na zadania z administracji rządowej.     

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 

- przekazania podległym jednostkom informacji o ostatecznych dochodach i wydatkach na 

rok 2016,  

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że Zarząd Powiatu ma obowiązek w ciągu 21 dni od podjęcia uchwały budżetowej, 

rozdzielić środki na poszczególne jednostki zgodnie z podjętą uchwałą budżetową. I taki podział 

na jednostki Zarząd otrzymał do zatwierdzenia. Już wstępnie przy projekcie budżetu kierownicy 

jednostek otrzymali projekty budżetów, nie ulegają one zmianie. Dodała, że wszystkie korekty 

jakie będą robione, a ten budżet został skonstruowany pod dwie inwestycje, będzie korygowany 

jak przyjdą subwencje i dotacje ostateczne. Wtedy należy się zastanowić co robić dalej, jeżeli 

cokolwiek ulegnie zmianie.    

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 

- planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
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Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

  

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 

- sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej w Środzie Śląskiej przy ul. 

Strzeleckiej 3 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

Dodał, że przetarg ograniczony został ogłoszony, natomiast wystąpił błąd w ogłoszeniu, 

podano nieprawidłowe konto do wpłacenia wadium.  Wszystkie cztery strony zainteresowane 

wpłaciły to wadium. W związku z powyższym najlepszym rozwiązaniem będzie 

unieważnienie przetargu i ogłoszenie go jeszcze raz, z tą samą procedurą, natomiast 

zostanie zmieniona forma przetargu z ofert zamkniętych na licytację ustną.    

 

Za podjęciem powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 
Ad. 4/ Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

 

- wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Starosta 
Przedstawił projekt uchwały. 
 
Do sali wszedł Marian Wiński – kierownik Wydziału MiD 
 
Marian Wiński 
Powiedział, że przestawił projekt uchwały wraz z tabelą porównawczą w której podane są stawki 
trzech sąsiednich powiatów i Gminy Środa Śląska. Są dwa rodzaje opłat: za zajęcie pasa 
drogowego bezpośrednio i to są stawki za metr kwadratowy i za każdy dzień; drugi rodzaj opłat – 
to jest opłata roczna za wbudowanie jakiegoś urządzenia obcego w pas drogowy. Dodał, że dla 
inwestorów, którzy umieszczają wodociągi i kanalizację, w związku z tym, że są to urządzenia 
które służą mieszkańcom i inwestorami z reguły są to gminy lub tak jak w przypadku Środy 
Śląskiej – Średzka Woda, te opłaty są o 50% niższe w porównaniu z podstawowymi.  
 
Starosta 
Powiedział, że Wydział MiD dokonał podwyżki stawek i przedstawił nowe stawki: 

1. Stawka za zajęcie jezdni  
a) do 50% szerokości  - 5 zł./m

2
/dzień 

b) powyżej 50% szerokości – 10 zł./m
2
/dzień 

2. Pozostałe elementy pasa drogowego: 
a) chodnik, zatoka postojowa: 

- do 50% szerokości - 3 zł./m
2
/dzień 

- powyżej 50% szerokości – 5 zł./m
2
/dzień 

b) Inne elementy pasa drogowego (pobocza gruntowe, rowy) 2 zł./m
2
/dzień 

c) Obiekt handlowy lub usługowy – 1 zł./m
2
/dzień 

3. Wbudowanie infrastruktury obcej (rzut poziomy urządzeń) 
- poza terenem zabudowanym – 40 zł./m

2
/rok 

- w terenie zabudowanym – 80 zł./m
2
/rok 

- na drogowych obiektach inżynieryjnych – 200 zł./m
2
/rok 
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3a. Wodociągi i kanalizacja 
      - poza terenem zabudowanym – 20 zł./m

2
/rok 

      - w terenie zabudowanym – 40 zł./m
2
/rok 

      - na drogowych obiektach inżynieryjnych – 100  zł./m
2
/rok 

4. Reklama w pasie drogowym: 
- stawka za 1 m

2
 powierzchni reklamowej – 2 zł./m

2
/dzień 

 
Sekretarz 
Powiedział, że jeśli chodzi o stawki z punktu 3 należy to powiązać z treścią uchwały; w § 3 w ust. 
1 są to stawki 40 zł, 80 zł. i 200 zł. przed obniżką o 50%, ponieważ w ust. 2 jest mowa o zniżce 
50% i są podane 20 zł., 40 zł. i 100 zł. Wyjaśnił, że w tabeli kierownik w pkt. 3a ujął już po 
obniżce, można podnieść oczywiście. 
 
Wicestarosta 
Zaproponował, aby podnieść dwie stawki w pkt 3  - poza terenem zabudowanym do 60 zł i – w 
terenie zabudowanym do 100 zł., ponieważ to odbiega od pozostałych powiatów i dla 
wodociągów połowa. 
 
Starosta 
Podsumowując dyskusję przedstawił ostateczne stawki: 

1. Stawka za zajęcie jezdni  
c) do 50% szerokości  - 5 zł./m

2
/dzień 

d) powyżej 50% szerokości – 10 zł./m
2
/dzień 

2. Pozostałe elementy pasa drogowego: 
d) chodnik, zatoka postojowa: 

- do 50% szerokości - 3 zł./m
2
/dzień 

- powyżej 50% szerokości – 5 zł./m
2
/dzień 

e) Inne elementy pasa drogowego (pobocza gruntowe, rowy) 2 zł./m
2
/dzień 

f) Obiekt handlowy lub usługowy – 1 zł./m
2
/dzień 

3. Wbudowanie infrastruktury obcej (rzut poziomy urządzeń) 
- poza terenem zabudowanym – 60 zł./m

2
/rok 

- w terenie zabudowanym – 100 zł./m
2
/rok 

- na drogowych obiektach inżynieryjnych – 200 zł./m
2
/rok 

3a. Wodociągi i kanalizacja 
      - poza terenem zabudowanym – 30 zł./m

2
/rok 

      - w terenie zabudowanym – 50 zł./m
2
/rok 

      - na drogowych obiektach inżynieryjnych – 100  zł./m
2
/rok 

4. Reklama w pasie drogowym: 
- stawka za 1 m

2
 powierzchni reklamowej – 2 zł./m

2
/dzień 

 
Skarbnik 
Powiedziała, że jest jeszcze jedna sprawa, która ją  nurtuje. Termin płatności był do 15 stycznia z 
góry za dany rok, a ta uchwała wejdzie w życie 14 dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym, po 
sesji zaraz to pójdzie. 
 
Sekretarz 
Wyjaśnił, że my wysyłamy do publikacji, a publikuje w Dzienniku Urzędowym Wojewoda. Czyli tak 
naprawdę około tygodnia trzeba czekać w kolejce na publikację. 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że to będzie koniec marca, minie pierwszy kwartał. 
 
Sekretarz 
Powiedział, że w połowie lutego, ponieważ sesja jest w styczniu, zostanie wysłane pod koniec 
stycznia. 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że będą doliczania do nowych stawek za ten rok dla firm. 
 
Marian Wiński – kierownik wydziału MiD 
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Powiedział, że nie -  oni płacą raz na rok i do 15 stycznia jest na dany rok opłata. Czyli za ten rok 
jeszcze będzie po staremu. 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że wobec tego chciałaby interpretację prawną, czy zmieniając stawki tak jak Pan 
Sekretarz mówił w połowie lutego czy powinna decyzją doliczyć i wyznaczyć nowy termin, czy ma 
przyjąć stawki obowiązujące na dzień 1 stycznia. Bo to jest dochód. 
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że nie może być tak, że uchwała działa wstecz. Jeżeli ktoś dzisiaj robi kosztorys i 
puszcza to na przetarg i wygrywa, wliczając stare stawki, te które musi uiścić, a w trakcie okazuje 
się, że będzie miał o 50%, czy 100% większe koszty, to wtedy musiałby być jakiś aneks ze strony 
inwestora. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że tu nie można działać wstecz. 
 
Marian Wiński – kierownik Wydziału MiD 
Powiedział, że są dwa rodzaje opłat. Jest opłata za dzień, za metr kwadratowy, jeśli następuje 
wejście w pas drogowy i druga opłata roczna. I ta opłata roczna będzie miała dopiero moc 
obowiązującą od przyszłego roku. Natomiast te stawki dzienne to wejdą po dwóch tygodniach od 
ogłoszenia. 
 
Skarbnik          
Powiedziała, że chciałaby, bo jest to dla niej o tyle ważne, że jak wchodzi kontrola, jeśli chodzi o 
dochody budżetu powiatu, jeżeli są stawki w danym roku to zazwyczaj korygujemy, czy czynszu, 
czy czegokolwiek.  
 
Sekretarz  
Powiedział, że nie korygujemy wstecz. 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że ma prawo żądać interpretacji prawnej, czy powinnam czy nie, krótko. Ja sobie 
podepnę i będę miała spokojną noc.  
 
Starosta 
Powiedział, że to jest propozycja, Zarząd opiniuje uchwałę, która przejdzie jeszcze przez 
wszystkie komisje stałe Rady Powiatu, przede wszystkim Komisja Gospodarki i Komisja 
Budżetowa.  
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższej uchwały  członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 
Ad. 5/Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

 

- wniosku Dyrektora PCPR o wyrażenie zgody na wykorzystanie środków zaliczkowo 

otrzymanych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przed 

otrzymaniem limitu środków Funduszu na 2016 rok, 

 

Starosta 

Zaproponował, aby wyrazić zgodę na wykorzystanie środków zaliczkowo otrzymanych z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w łącznej wysokości 160 970,00 

zł., przed otrzymaniem limitu środków Funduszu na 2016 rok. 

 

Za przyjęciem powyższego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 
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- zatwierdzenia sprawozdania rzeczowo-finansowego samorządu powiatowego z realizacji 

zadań z zakresu rehabilitacji i zatrudniania osób niepełnosprawnych finansowanych ze 

środków PFRON za 4 kwartał 2015 roku, 

 

Za zatwierdzeniem powyższego sprawozdania członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W - 0 

Ad. 7/ Sprawy różne.          

          
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.  
 
Protokół sporządziła          
            (-) 
Maria Pstrowska                                               PODPISY:  
 
                                                                           Sebastian Burdzy..................(-)...................... 
 
 

    Grzegorz Pierzchalski ………(-)…………….... 
 
 
                                                                            Józef Chabraszewski ...............(-).................... 
 
 
                                                                            Jerzy Wieczorek ………………(-)……………… 
  
 
                                                                            Kazimierz Buba ………………(-)……………… 
 
 
                                                                           Janina Gawlik ……………(-)…………………… 
 
 
                                                                          Mariusz Żałobniak ……………(-)…………………. 
 
                                                                            


